
Bestyrelsesmøde den 30. januar 2005

Tilstede: May-Brit, Inge, Søren, Mark, Peter, Kurt, Helle

1. Pædofilipolitik
Med udgangspunkt i DIF’s pjece om pædofili, 361’s pædofilipolitik samt DIF’s vejledning for 
idrætsforeninger i hvordan man søger og håndterer overgreb fra Det Centrale Kriminalregister, 
tog bestyrelsen en første drøftelse af indholdet i en politik for Hvidovre Kajakklub.

Bestyrelsen er enig i, at en pædofilipolitik er et forebyggende redskab, der både tjener som 
beskyttelse for vores unge idrætsudøvere mod overgreb, men også som beskyttelse i forhold til 
uretmæssige anklager vendt mod trænere og instruktører. Vi ønsker en politik, der sætter 
retningen for den adfærd vi gerne vil fremme i klubben, og som klart fortæller hvilken adfærd 
vi ikke ønsker.

Bestyrelsen er også enig i, at processen med tilblivelsen af politikken er vigtig. Der skal være 
ejerskab bredt blandt alle medlemmer.

På baggrund af bestyrelsens første drøftelse skriver Kurt et udkast til en politik, som drøftes 
igen på næste møde. Herefter vil politikken blive fremlagt på den ekstraordinære 
generalforsamling (se nærmere om denne længere fremme i referatet), og når 
pædofilipolitikken er godkendt, vil den blive lagt på klubbens hjemmeside. Forud for 
generalforsamlingen bestilles nogle ekstra eksemplarer af DIF’s debatpjece om emnet.

2. DKF’s årsmøde
DKF afholder sit årlige årsmøde i Silkeborg den 19.-20. marts. Kurt, Helle og Nina deltager. 
Helle skal være oplægsholder/bestyrer for workshoppen om ”Hvordan der kan lokkes flere 
voksne på kaproningsbanerne?”. På det ordinære årsmøde, som afholdes om søndagen 
(lørdagen er workshop og erfaringsudvekslingsdag) skal der tages stilling til et oplæg til en ny 
struktur (oplægget kan læses på DKF’s hjemmeside www.kano-kajak.dk under emnet 
”nyheder”) Oplægget indebærer en nedlæggelse af kredsene i deres nuværende form. 

Københavnskredsen har indkaldt til generalforsamling den 27. februar, her deltager Kurt, Helle 
og Nina, og strukturforslaget skal drøftes. 

Bestyrelsen er enig om, at vi umiddelbart finder forslaget til den nye struktur interessant. 
Adskillelsen mellem kredsbestyrelser og forbundets bestyrelse virker fornuftigt. Erfaringen er, 
at de valgte i kredsene enten helliger sig forbundsarbejdet eller kredsarbejdet, at være lige 
meget nærværende/interesseret i begge poster synes ikke muligt. Bestyrelsen tager ikke 
endelig stilling til strukturforslaget før efter drøftelsen i Københavns kredsen, da vi fortsat er 



interesserede i et kredssamarbejde, og der er en række ting/konsekvenser, der skal 
gennemtænkes og findes fornuftige modeller løsninger på først. 

De ting vi især gerne vil fortsætte i en eller anden samarbejdsform mellem de københavnske 
klubber er bl.a.:

• Træningssamlinger for børn- og unge
• Foredragsaftener
• Mulighed for udlån af materiale (bøjer, nr. polokajakker mv)
• Mulighed for tilskud til træningslejre
• Havneræs, kortbane- og maraton Københavnsmesterskaber
• TCB –ikke mindst 

3. Tilskud til træningslejre
Helle har søgt kredsen om tilskud til de unges træningsophold på Svejbæk og Barcelona. 
Kravene for at få tilskud er - foruden at også klubben yder tilskud - at der er tale om unge, der 
træner systematisk og målrettet med henblik på konkurrencedeltagelse i det kommende år, 
samt at de har et vist potentiale/resultater fra foregående år. Der er søgt til følgende roere: 
Rikke, Emma, Louise, Peter, Anders som alle skal til Svejbæk samt Katrine og Marie som skal 
med kraftcentret til Barcelona. Bestyrelsen bevilgede et tilskud på 500 kr. til hver af disse 
roere.

4. Svejbæk
Der er god tilslutning til årets tur til Svejbæk. Pladserne er næsten fyldt op. Der bliver en lang 
og en kort tur. De fleste tager den lange tur fra lørdag den 19. marts og til og med den 28. 
marts. Helle koordinerer kørsel og transport af kajakker.

5. Byggeri
Fundamentet er ved at være færdigt. Næste skridt bliver stillingtagen til bygning af huset. Her 
er flere muligheder, herunder at få bygget begge dele af eksterne håndværkere, hvilket vil 
være en dyrere løsning, der kræver en forhøjelse af kontingentet. En anden løsning er at tage 
det i to etaper, hvor vi selv evt. i samarbejde med Teknisk Skole bygger den ene af delene. Det 
vil betyde en forlængelse af byggeperioden. Byggeudvalget er ved at indhente tilbud på 
bygningen.

Bestyrelsen var enig om, at tiden er inde til afholdelse af en ekstraordinær generalforsamling. 
Det bliver den 9. marts kl. 19.30 i klubstuen. Indkaldelse er på vej ud.

6. Diverse
• Nina har taget initiativ til at udarbejde en km-statistik. Ambitionen er, at den opgøres 

hver måned. Første liste er hængt op i klubben. Godt initiativ.



• HVK er atter med i Fritid for Dig. Peter Schrøder har endnu en gang meldt sig under 
fanerne. 

• Kurt og Helle skal til møde med ro-klubben omkring evt. samarbejde om havkajakker. 
Det sker den 9. februar.

• Motorbåden står ikke til at redde. Der skal indkøbes en ny. Lars Broberg har meldt sig til 
at sondere markedet. Vi skal have en med mindst 25 HK. Vi håber stærkt på, at vi får 
tilskud til købet gennem engangspuljen. Vi får besked om dette den 21. februar.

Næste møde afholdes den 21. februar kl. 17.00 i klubben. Dagsordenen er: den 
ekstraordinære generalforsamling. 

Næste møde igen er den 10. marts kl. 18.30 hos May-britt


